

李繼堯醫生

Dr Anthony Lee Kai-yiu



李繼堯醫生畢業於香港大學，取得內外全科醫學士學位，是香港臨床免疫學及風濕病學的先驅、醫院認證制度的倡導者及傑出的醫院管理人員。李醫生對香港醫療發展有重大而深遠的貢獻。

李醫生於一九六六至一九八六年在香港大學醫學院任教，其間首創細胞免疫研究及利用免疫螢光顯微檢驗法測試自我免疫抗體，促使香港醫學界確立臨床免疫學及風濕病學為一門研究學科。香港得以在瑪麗醫院設立首間風濕科診所，李醫生功不可沒。

李醫生曾在香港及澳洲墨爾本擔任風濕科專科醫生和顧問，一九九六年起出任仁安醫院院長及醫務總監至今。仁安醫院在李醫生領導下，於一九九九年獲取ISO認證，成為香港首間獲得該認證的私立醫院。此外，李醫生把英國國民保健地區評核計劃引入香港，藉此提升私立醫院的服務水平，並一直擔任該計劃的本地委員。

李醫生是香港私家醫院聯會的發起人之一，並自二〇〇七年起一直擔任該會副主席。同年，仁安醫院與香港公開大學合作開辦全日制「護理學榮譽學士學位（普通科）」課程，舒緩本港註冊護士人手短缺，並提升護士培訓的質素。

為表揚李繼堯醫生對教育及本校發展所作的貢獻，現恭請校董會主席先生頒授榮譽大學院士榮銜予李繼堯醫生。

Dr Anthony Lee Kai-yiu, a prominent hospital administrator, is a pioneer in clinical immunology and rheumatology and a leading exponent of hospital accreditation in Hong Kong. A graduate of the University of Hong Kong (HKU) with a Bachelor of Medicine and Bachelor of Surgery degree, Dr Lee has made landmark contributions to Hong Kong's medical development.

While teaching at the HKU's Faculty of Medicine, between 1966 and 1986, Dr Lee pioneered the study of cell-mediated immunity and the application of immuno-fluorescence techniques in detecting auto-antibodies. He was instrumental in establishing clinical immunology and rheumatology as a research discipline in Hong Kong and is the founder of the territory's first rheumatology clinic, which is located at the Queen Mary Hospital.

Dr Lee practised as a consultant and specialist in rheumatology in Hong Kong and Melbourne, Australia before the Union Hospital appointed him as Chief Hospital Manager and Medical Director in 1996, a position he still holds today. Under his leadership, the Union Hospital became Hong Kong's first private hospital to obtain ISO accreditation in 1999. Dr Lee also introduced the UK-originated Trent Accreditation Scheme to Hong Kong as a means of upgrading private hospital services, and continues to serve on the scheme's local board.

Since 2007, Dr Lee has been Vice President of the Hong Kong Private Hospitals Association, which he helped found. In the same year, the Union Hospital collaborated with the OUHK to launch a full-time Bachelor of Nursing with Honours in General Health Care programme to help ease the shortage of registered nurses and improve nursing training in Hong Kong.

In recognition of Dr Lee's contribution to education and the University, may I invite the Chairman to present him with the Honorary University Fellowship.